
1. Godkjenning av innkalling, fullmakter og dagsorden 

Forsalg til vedtak: Innkalling og dagsorden godkjennes. 

 

Vestre Jakobselv Jeger- og fiskeforening inviterer medlemmer til årsmøte 12. april kl 18:00. Sted: 

Varangertunet 

 

 

Medlemmer som ønsker å sende inn saker til årsmøtet kan sende forslagene til vestrejjff@gmail.com. Frist for 

innkommende forslag er to uker før årsmøtedatoen.  

 

 

Vel møtt 

 

Styret 

 

Willy Pedersen  

Styreleder 

20. Mars 2023 

 

2. Valg av møtefunksjonærer  

Forslag til vedtak: 

Møteleder: Willy Pedersen 

Sekretær: Hjalmar Steines 

Til å underskrive årsmøteprotokoll: Foreslås blant møtedeltakerne i møtet.  

 

3. Årsberetning 

Forsalg til vedtak: Årsberetningen godkjennes med vedlegg. 

Årsberetning 2022 
 

Innledning 
Vestre Jakobselv jeger og fiskeforenings (VJJFF) årsberetning for 2022 gjennomgår 

foreningens aktivitet for det siste året. Foreningens økonomi, medlemsaktivitet, styrets arbeid, 

aktivitet innen foreningens interesseområder for jakt, fiske, kvinnetiltak og ungdomsarbeid 

gjennomgås. Årsberetningen redegjør også for fangststatistikk og vårt samarbeid med ulike 

aktører tett tilknyttet foreningen. 

 

Økonomi og regnskap  

VJJFF har i 2022 hatt gitt nedgang i driftsinntektene. Dette skyldes primært at vi i 2021 fikk 

tilskudd fra bl.a Miljødirektoratet som ikke ble tildelt i 2022.  Medlemskontingent var i 2022 

på 79 850 kr med nedgang på 18 950 kr fra 2021.Inntekter fra fiskekort salg var på 1 528 313 

i 2022 mot 1 558 404 kr i 2021.Total bruttoinntekt for 2022 er 1 758 419 kr. gir en nedgang 

på 496 855 kr fra 2021. 

Foreningens samlede driftskostnader for 2022 var på 1.673 881 kr. Foreningens største 

driftsutgifter er lønn til daglig leder og fiskevakt, totalt på 518 415 kr. Samt 

forpaktningsavgift på 448 875 kr og provisjon til Elvefiske AS for salg av fiskekort på 179 



167 kr. VJJFF gjør opp et driftsresultat på 84 609 kr for 2022. Overskudd settes på 

innskuddskonto/høyrentekonto. 

Pr 31.12.22 har vi utestående fordringer på kr 1 517 205,-. 

 

Medlemsaktivitet 
2022 var ett år med stort fokus på pukkellaks og hvordan best mulig møte sesongen 2023 hvor 

vi forventer storinnrykk av arten. Miljødirektoratet har besørget at vi har fått en flyteristfelle 

laget og sendt over fra USA. I august var fella på plass i Vestre Jakobselv og det var dugnad 

for å få den ned til elva og montert. FISHBIO fra USA kom hit for å sette opp fella sammen 

med oss slik at vi vet hvordan dette gjøres fremover.  

 

Det ble gjennomført dugnad i forbindelse med både monteringa og i forkant med utbedring av 

gangveien til Herman øst. 

 

I noen uker drev vi med overvåking i fella for å se hvordan laksen oppførte seg i fella, 

hvordan håndtere den og gjøre oss erfaringer til 2023 sesongen.  

 

På høsten ble fella tatt ned igjen på dugnad, og den lagres på vår eiendom til ny sesong.  

 

Det ble også gjennomført forskning på pukkelyngen sammen med Naturtjenester i nord.  

Elva har vært gjenstand for mye besøk og publisitet i media både nasjonalt og internasjonalt.  

Vi hadde både statsforvalteren med flere ledere, ordfører i Vadsø kommune og klima- og 

miljødepartementet på besøk og alle fikk en gjennomgang og befaring av fella.  

Det er også gjennomført flere møter og treffpunkter med andre elveeierlag og foreninger 

gjennom hele året.  

 

I juni holdt Granbo flyfishing kastekurs og demo av utstyr fra Guideline. 

 

Vi har gjennomført fluebindekurs. Det ble litt sen annonsering fra vår side, men to deltakere 

fikk lært grunnleggende teknikker og lært seg noen fluer til sesongen. 

 

Damedøgnet ble gjennomført i juli. 

 

I august hadde vi en trivelig dg sammen med Vestre Jakobselv skole. Elevene fikk prøve 

fluefiske med kyndig veiledning fra medlemmer i foreningen.  

 

Vi har ellers deltatt på forpaktersamling med FEFO og andre forpaktere i Lakselv og 

statsforvalteren. 

 

I forbindelse med villaksauksjonen ble foreningen og dagligleder hedret for sitt 

dugnadsarbeid i kampen mot pukkellaks sesongen 2021. 

Styrets arbeid 

 
Etter årsmøtet i 2022 har styret bestått av: 

Styreleder: Willy Pedersen  

Nestleder: May-Britt Dervo 

Kasserer: Jan Eirik Bjørkås 

Styremedlemmer: Trond Atle Bernhardsen,  



Styremedlem: Marit Enochsen Pedersen 

Styremedlem: Ingolf Eriksen 

Styremedlem: Hjalmar Steinnes 

 

Daglig leder: Vidar Isaksen 

 

Revisor: Lill Johanne Eliseussen 

 

 

Styreleder har valgt å organisere styrets arbeid gjennom et eget arbeidsutvalg bestående av 

styreleder, nestleder og daglig leder. Utvalget har forberedt sakene som har vært til 

behandling i styremøtene. Utvalget har på denne måten kunne følge opp de saker som har hatt 

behov for avgjørelser i styret, i tillegg til å gi en effektiv saksavklaring mellom styremøtene.  

 

Styret har hatt seks styremøter og behandlet 45 saker denne perioden. Alle styresakene er 

protokollført og skulle vært tilgjengelig for medlemmene digitalt i løpet av 2022, da med 

unntak av de saker om omfatter ansettelsesforhold og forretningsmessige forhold. 

Beklageligvis har dette ikke blitt gjennomført. 

 

Styret har i løpet av året vedtatt ansettelser, deltatt på dugnader og holdt kontakt med ulike 

samarbeidsparter. Målet har hele veien vært å formalisere våre samarbeid, være en 

konstruktiv samarbeidspart, en ansvarlig arbeidsgiver, samt sikre god drift av vassdraget, i 

henhold til forpaktningsavtalen med FEFO og foreningen.  

 

Styret og styreleder har jobbet tett sammen med daglig leder dette året for å sikre kontinuitet, 

kompetanse og en god gjennomføring av fiskesesongen. Daglig leder har bidratt sterkt til en 

god forpaktning av vassdraget i 2022, og styret takker alle foreningens ansatte for jobben de 

har gjort for VJJFF i 2022.  

 

Styret vil også takke alle våre frivillige fiskevakter og alle medlemmer som har stilt opp på en 

historisk dugnadsinnsats gjennom denne sesongen, spesielt arbeidet med pukkellaks 

invasjonen som vi opplevde i juni/juli.  

 

I tillegg retter vi stor takk til alle våre samarbeidspartnere for et godt og konstruktivt 

samarbeid i 2022. VJJFF har hatt et utbredt samarbeid i år med FEFO, NINA, 

Miljødirektoratet, Statsforvalteren, Naturtjenester i Nord, TK-Regnskap, Vadsø kommune,  

samt reiselivsbedrifter i Vestre Jakobselv.  

 

Foreningens interesseområder   
 

Damedøgn  
Damedøgnet ble arrangert 30 juli 2022. 
 
Været satt ingen stopper for de tøffeste damene. Regntungt og tidvis vind, men med syv 
glade fiskere, latter, gode historier og varme fra bålet ble kvelden finfin.  
Det er endel liv i elva. 
Lill-Johanne Eliseussen får døgnets første laks.  



Vi mister noen fine. Laksen hopper, og viser sin sølvblanke prakt, men den vil ikke bite 
på.  
Døgnets minste fisk ble tatt av May Britt Harila som i tillegg også vant kveldens quiz. 
Vi gratulerer Kristin Strifeldt Ittelin, med den største laksen på 6 kg, men også med flest 
laks. Begge tatt tidlig søndag morgen. 
Espensenkulpen ga størst spenning dette døgnet, fire laks totalt og alle tatt i samme 
kulp. 
1. premie sponset av Vestre Jakobselv Jeger- og Fiskerforening, 
sesongkort for 2023 går til Kristin Strifeldt Ittelin, for størst laks. 
2. premie sponset av Varanger Sportslager er en slingpack går også til Kristin for flest 
laks. 
3. premie sponset av Varanger sportslagret bugstopper hansker går til May Britt. 
 
Takk for tilrettelegging og lærerik quiz til elvevakt Ingrid Aarstad Berg, og takk til daglig 
leder Vidar Isaksen som kom med varme/ved til bålet.  
Vi takker sponsorer for flotte premier. 
Damedøgnet har blitt en viktig begivenhet i Jakobselva.  

Ungdomsutvalg  
Ungdomsutvalget har ikke hatt aktivitet denne årsmøteperioden. Men det ble gjennomført 

aktiviteter for ungdom i regi av frivillighetssentralen i 2022.  

  

Fiskeutvalg 
Vestre Jakobselv har badet i sol, regnvann og flomvann gjennom denne sesongen. Naturen er 

variert og gir oss som elsker å være ute mangfoldige opplevelser.  

 

Sesongen startet med normalflom i elva i 2022.  

 

Første laks ble tatt av: Øystein Nilsen 6. Juni. 

Største laks ble fanget av: Erkki Nikoskelainen på 25 kg 133 cm lang. Dette er ny rekord i 

Jakobselva og laksen ble fanget i Hermankulpen på flue.    

  

Det lokale engasjementet for elva har vært stort i år. Medlemmer har deltatt aktivt med 

etableringa av fiskefellen. Medlemmer har også hatt fiskekurs sammmen med Vestre 

Jakobselv oppvekstsenter og bidratt til at kunnskap overføres til nye generasjoner.  

 

VJJFF hadde gjennomgående for fiskesesongen 2022 et bra gjennomført opplegg for 

forvaltingen av elven. De målsetninger satt for driften av elven ble gjennomført i all 

hovedsak. Målsetningene for økonomien, da budsjettert omsetning, ble nådd, samt at de fleste 

gjøremål som daglig leder hadde for drift også ble gjennomført. 

 

Fangststatistikk 

Tallene er tatt fra Fangsrapp.no som er Fylkesmannens fangststatistikk for Jakobselva. 
Her fremkommer også statistikken fra de andre grunneierne i elven. Disse tallene 
omtaler kun anadrome arter. Per dags dato har ikke de andre grunneierne meldt inn 
fangster, men gjestene hos Torbjørn Bernhardsen som har kort gjennom Elveguiden 
rapporterer på disse kortene. Fangststatistikken viser en nedadgående trend for 



laksebestanden i elven. Styret anser det som positivt i denne sammenheng at av over 
halvparten av laksen er gjenutsatt og da har mulighet for å gyte i vassdraget.  
 
Avlivet laks:  
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Gjenutsatt fisk: 
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Midtveisevalueringen  



             

MIDTSESONGEVALUERING AV 
LAKSEFISKET  2022       

240.Z Vestre_Jakobselv         Avtalt evalueringsdato:   25.jul 
                      

  Gytebestandsmål   
 

1 919  kg   
Dato for innhenting av 
statistikk:   24.jul 

                          
        KUN GRÅ FELT SKAL FYLLES UT 

AVLIVET LAKS         Smålaks   Mellomlaks   Storlaks     

            < 3 kg   3,0-6,9 kg   
 ≥ 7,0 
kg     

Hvor mange kg er rapportert avlivet ved 
dato for evaluering?   444 kg 279 kg 97,2 kg   
Hvor stor del av fangsten tror dere er 
rapportert?      90 % 90 % 90 %   
Antatt andel hunner pr. vektklasse i 
avlivet fangst     30   70   55 %   
Estimert mengde avlivet 
hunnlaks         148,0   217,0   59,4     
                          
            KUN GRÅ FELT SKAL FYLLES UT 
GJENUTSATT LAKS         Smålaks   Mellomlaks   Storlaks     

            < 3 kg   3,0-6,9 kg   
 ≥ 7,0 
kg     

Hvor mange kg er rapportert gjenutsatt ved 
dato for evaluering   162,3 kg 709,3 kg 315,01 kg   

Hvor stor del av gjenutsatt fisk tror dere er 
rapportert?    90 % 90 % 90 %   

Antatt andel hunner pr. vektklasse hos 
gjenutsatt fisk   30   70   55 %   

Estimert mengde gjenutsatt 
hunnlaks       54,1   551,7   192,5     

                          
                          

RESULTAT           Tidlig år   Normalt år   Seint år     
Forventet gytebestand ved 
sesongslutt      4 402  kg  5 148  kg  7 191  kg   
Avvik fra gytebestandsmålet          2 482  kg  3 229  kg  5 272  kg   

Forventet gytebestand som prosent av 
gytebestandsmålet    229  

 
%   268  

 
%   375  

 
%    



 

BEREGNINGER Smålaks Mellomlaks Storlaks   Kommentarer 

Antatt fangstrate  55 40 30 % Inkluderer gjenutsatt fisk 

            

Tidlig år           

Samlet fangst av 
hunnlaks ved 
evaluering 202 769 252 kg   

Prosent tatt tidlig år 
ved dato for 
evaluering 56 60 65 % 

Basert på tidligere års 
fangststatistikk 

Samlet fangst av 
hunnlaks ved 
sesongslutt 361 1271 385 kg   

Totalinnsig av 
hunnlaks til elv 656 3177 1282 kg 

Hvor mye hunnlaks som 
kommer opp i elva i løpet av 
sesongen 

Mengde avlivet 
hunnlaks ved 
sesongslutt 264 359 91 kg   

Størrelse på 
gytebestand 392 2818 1191 kg   

            

Normalår           

Samlet fangst av 
hunnlaks ved 
evaluering 202 769 252 kg   

Prosent vanligvis tatt 
ved dato for 
evaluering 46 53 53 % 

Basert på tidligere års 
fangststatistikk 

Samlet fangst av 
hunnlaks ved 
sesongslutt 437 1444 475 kg   

Totalinnsig av 
hunnlaks til elv 795 3611 1582 kg 

Hvor mye hunnlaks som 
kommer opp i elva i løpet av 
sesongen 

Mengde avlivet 
hunnlaks ved 
sesongslutt 320 408 112 kg   

Størrelse på 
gytebestand 475 3203 1470 kg   

            

Seint år           

Samlet fangst av 
hunnlaks ved 
evaluering 202 769 252 kg   



 
 
Resultatet fra denne beregningen viser at Jakobselva ligger godt innenfor 
gytebestandsmålene, selv om avvikene fra ”normalår” er vesentlig. Det ble derfor ikke 
iverksatt tiltak i elven for å redusere uttaket av fisk sesongen 2022 etter midtveis 
evalueringen. Naturtjenester i Nord og våre elvevakter og daglig leder gjorde hyppige 
tellinger underveis i sesongen og tellingene viser at det sto et mindre antall laks i flere 
av kulpene under 1. Fossen, enn hva registret tidligere år. Det ble registret fire 
pukkellaks denne sesongen i fiskefellen, men mengden pukkel-lakseyngel som ble 
registret, tidlig vår på gyteplassene i sone 1 var betydelige, sammenliknet med tidligere 
år.   
 
VJJFF er i dialog med NINA, FEFO og Statsforvalteren med mål om å få revidert 
gytebestandsmålene for Vassdraget. Dette med bakgrunn i at foreningen opplever at 
oppgangen av fisk stadig blir mindre. Tellinger av fisk i sone 1 viser et redusert antall 
fisk og fangststatistikkene, siden 2017 er nedadgående. VJJFF venter ennå på 
tilbakemelding på om dette arbeidet vil iverksettes av ansvarlig myndighet og styret vil 
fortsette å følge dette opp i fortsettelsen.  

Elvedrift  

Styret  besluttet å ansette daglig leder i 40% på årskontrakt, to fiskevakter i 100% 
gjennom hele fiskesesongen.  
Daglig leder har driftet kortsalget, sesongforberedelsene, alt av rapporteringer og andre 
oppgaver tilknyttet driften av elva. I tillegg til dette har daglig leder jobbet med 
overvåkning av elven, dykking og deltatt på flere møter i regi av NINA, FEFO, m.fl. Daglig 
leder har hatt en rekke intervjuer med ulike medier lokalt og nasjonalt.  
  

Vakthold  
Styret ansatte to nye fiskevakter etter utlysning. Søkertilfanget til elven var svært bra og 
styret er imponert over den jobben våre elvevakter har gjort for oss denne sesongen. 
Kompetansen begge vaktene har tatt med seg til foreningen og delt med oss har vært 
avgjørende for årets elvedrift og har gitt foreningen gode kunnskaper for videre drift. 
Arbeidet til vaktene har vært administrert av daglig leder og styret mener vi har 
kommet godt i mål med de gjøremål som var planlagt for denne sesongen.  

Prosent tatt seint år 
ved dato for 
evaluering 27 38 41 % 

Basert på tidligere års 
fangststatistikk 

Samlet fangst av 
hunnlaks ved 
sesongslutt 752 2024 609 kg   

Totalinnsig av 
hunnlaks til elv 1367 5059 2031 kg 

Hvor mye hunnlaks som 
kommer opp i elva i løpet av 
sesongen 

Mengde avlivet 
hunnlaks ved 
sesongslutt 550 571 144 kg   

Størrelse på 
gytebestand 816 4488 1887 kg   



 
Videre har vaktholdet blitt gjennomført av frivillige vakter i alt 10 stk, som har gjort en 
god jobb for elva og foreningen. Styret vil derfor takke alle som har vært i organisert 
jobb hos VJJFF for innsatsen og for det gode resultatet etter endt sesong.  
 

Samarbeidsparter  

VJJFF har hatt et svært aktiv samarbeid med mange ulike aktører. Dette har vært påkrevd, 

nyttig og lærerikt for foreningen. Vi har hatt gjentatte møter med Statsforvalteren, vært på 

oppdrag sammen med Naturtjenester i Nord, jobbet sammen med FEFO for løsninger for 

uttak, avhending pukkellaks og planlegging av pukkellaksuttak, samt møter med andre 

forpaktere i Finnmark i Lakselv. Vi har hatt jevnlige møter med Miljødirektoratet, FEFO og 

NINA.  

 

VJJFF er i tett dialog med Statsforvalteren hva angår utvidelse av fangstbur til fellen, samt 

ytterligere bygging av infrastruktur for uttak av pukkellaks. VJJFF og Statsforvalteren er 

enige i målsetningen om å kunne anvende pukkellaksen til matkonsum og jobber med ulike 

løsninger for å dette på plass.  

 

For sesongen 2023 har VJJFF inngått avtale med Statsforvalteren hvor Staten dekker utgifter 

til drift av fiskefellen. Dette bidraget fra Staten er vesentlig og vil gjøre det mulig for VJJFF å 

ansette flere medarbeidere og drifte fiskefellen kommende sesong.  

Styret er også i dialog med Insula om salg av Pukkellaks. Avtaler er ikke signer per dagsdato, 

men styret har forventinger om å lande en avtale innen mai.  

 

VJJFF har innledet et forskningssamarbeid med NINA hvor VJJFF skal bidra med å innhente 

data i prosjektet. Prosjektet har oppstart fiskesesong 2023.  

 

VJJFF har også hatt et godt samarbeid med Yngve B. Harila AS som har stilt opp og hjulpet 

til med monteringen av fiskefellen. Deres bidrag til etableringen av fellen var av vesentlig 

betydning.  

 

Samarbeidet med kortslagsstedene har også i 2022 vært bra. Styret mener Team Jakobselv, 

Varangersportslager og Sport og fritid gjør en god jobb for VJJFF, i henhold til kontraktene 

og gjennom kortsalget opptrer som gode ambassadører for foreningen og vassdraget.  

Jaktutvalg 
I 2022 ble møte for bestandsplan avviklet i tradisjon tro. Dette er et møte sammen 

med FeFo for tildeling av kvote dyr pr. jaktfelt, samt trekk av stjernefelt pr. kommune i Tana 

og Varanger. I mai var den årlige tildelingen av jaktfelt.  

Evaluering av sesong 2022  

Styret har utarbeidet en fullstendig sesongevaluering for sesongen 2022, som inneholder 

statistiske oppføringer over fangst, uttak, dugnad, møter med pressen og forslag til fremtidige 

tiltak. Sesongevalueringen legges ved årsberetningen som del av denne beretningen fra styret.  

 

  

Oppdrettslaks  

VJJFF venter enn å på rapport for antall oppdrettslaks i elven. Når rapporten foreligger 
vil den publiseres på vår hjemmeside.  



 
 
For Styret 
 
Willy Pedersen  
Styreleder  
 
Sted/Dato: Vadsø 21.mars 2023 

 

4. Innkomne forslag:  

Innkomne forslag legges ut etter styrets behandling og innstilling.  
 

5. Medlemskontingent og godtgjøring styremedlemmer 

 

Familie medlemskap (barn under 18 år): 600 Kr 

Voksen: 300 kr 

Pensjonist/uføretrygdet: 150 kr 

Ungdom 16-18 år: 150 kr 

Barn under 16 år: 50 kr 

Styreleder innrømmes en godtgjøring på 20.000 kr for styrearbeidet 

Forslag til vedtak: Medlemskontingent og styrehonorar godkjennes  

 

6. Forvaltningstiltak for sesongen 2022  

 

Forrige årsmøtr vedtak: Styret forbereder sak for årsmøte i 2023 med forslag på revideringer av fiskereglene. 

Medlemmene anmodes om må komme med innspill til styre på endringer av fiskereglene før årsmøtet.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     

Utvalg bestående av fiskeoppsyn har behandlet saken på vegne av styret og framlagt følgende forslag:  

 
Gjeldende fra kl. 00.00 den 01. juni til kl. 24.00 den 31. august. 

 
Utstyr: 

• Desinfisering av utstyr og fiskeutstyr, samt andre mulig smitteførende gjenstander som er brukt 

utenfor Nord Varangers grenser skal være desinfisert. Attest for tilfredsstillende desinfeksjon av 

fiskeredskap m.m. skal forevises ved kjøp av fiskekort, bringes med under fisket og forevises 

Type Soner Juni Juli August 

Flyteline 1-2-3-4-5 Ja Ja Ja 

Synkeline 1-2-3-4-5 Ja Ja Nei 

Fortyngede fluer 1-2-3-4-5 Ja Nei Nei 

Fluer med cone head 1-2-3-4-5 Ja Ja Ja 

Sluk, spinner, wobbler. Barn til og med 16 år. 1-2-3- 4-5 Ja Ja (12g) Ja 
(12g) 

Sluk, spinner, wobbler. Fra 17 år og eldre. 1-2-3-4-5 Ja Nei Nei 

Sluk, spinner, wobbler. (max 12 gr) Fra 17 år og 
eldre. 

3-4-5 Ja Ja Nei 

Markfiske 3-4-5 Ja Ja Ja 

Markfiske 1-2 Ja Ja Nei 

Markfiske. Barn til og med 16 år. 1-2-3-4-5 Ja Ja Ja 

Søkke 1-2-3-4-5 Ja Nei Nei 

Huk/klepp 1-2-3-4-5 Nei Nei Nei 



fiskeoppsyn på forespørsel. Kun desinfisering utført i Nord Varanger godkjennes. 

• Kun en stang med til sammen tre kroker er tillatt. (En trippelkrok regnes som tre kroker). 

• Ved fiske med flue eller mark (unntak Juni) er ett oppheng tillatt, og kun flytende dupp eller fluesnøre 

kan utgjøre kastevekten. 

• Krokstørrelsen mellom krokstammen og krokspissen skal ikke være større enn 13 mm, for enkeltkrok 

ikke større enn 15 mm. 

• Det er forbudt å dyppe fiskeredskapen i organiske ekstrakter eller tilsette luktstoffer. 

Fiske: 

• Bevegelig fiske praktiseres. Start øverst i kulpen og fisk med strømmen. Den som lander/mister fisk 

stiller seg bakerst i fiskerkøen.  

• Det er tillat å fiske oppstrøms, men ikke lov å krøke/ huke fisk. 

 

• Det er ikke tillatt å fiske opp/nedstrøms i fredningssoner (snøre, fortommer eller fluer må ikke komme 

inne i fredningssonen). Det er forbudt å fiske i de angitte fredingssonene. Fredningssonene er skiltet 

og angitt i rødt på kartet langs elva. 

I 2023 er hele Hermann-kulpen fredet i perioden hvor fiskefellen er montert i elva. 

• Fra fredningssonen nedenfor 1. fossen og ned til og med flatberget (skiltet) er det kun lov å fiske med 

flue.  

• Esbensen- og båtkulpen på østsiden av elven er privat grunn. Det er ikke tillat å fiske i kulpene uten 

avtale med grunneier. 

• Vinterstøing er fredet og må gjennutsettes. 

• Sjørøye er fredet og må gjennutsettes. 

• Minstemål atlanterhavslaks 35 cm. 

• Minstemål sjøørret 25 cm. 

• Minstemål brunørret 25 cm. 

• Pukkellaks skal avlives og meldes inn i Elveguiden som fangst. 

Kvoter for personer bosatt utenfor Vadsø kommune.  

• Fra 1.6 og ut sesongen er det tillatt å avlive 10 atlanterhavslaks. Når sesongkvote er nådd skal fisket 

avsluttes (ingen fri C&R). 

• Fra 1.6 og ut sesongen er det tillatt å avlive 1 atlanterhavslaks per døgn, uansett fiskekorttype. Når 

døgnkvoten er nådd skal fiske avsluttes inntil nytt fiskedøgn starter (ingen fri C&R). 

• All ho atlanterhavslaks er fredet gjennom hele fiskeperioden. 

• Det er kun tillatt å avlive en hann atlanterhavslaks over 80 cm i sesongen. 

• Oppstår det situasjoner der fiskeren ikke kan følge reglene, kontaktes elveoppsyn. 

 
Kvote for lokalbefolkningen (bosatte i Vadsø kommune)  

• Fra 1.6 og ut sesongen er det tillatt å avlive 15 atlanterhavslaks. Når sesongkvote er nådd skal fisket 

avsluttes (ingen fri C&R). 



• Fra 1.6 og ut sesongen er det tillatt å avlive 2 atlanterhavslaks per døgn, uansett fiskekorttype. Når 

døgnkvoten er nådd skal fiske avsluttes inntil nytt fiskedøgn starter (ingen fri C&R). 

• All ho atlanterhavslaks er fredet gjennom hele fiskeperioden.  

• Sesongkvote for personer bosatt i Vadsø kommune er det kun lov å avlive to hann atlanterhavslaks 

laks over 80 cm. i sesongen. 

• Oppstår det situasjoner der fiskeren ikke kan følge reglene, kontaktes elveoppsyn. 

 

 
Rapportering av fangst: 

• Den som fisker etter anadrom laksefisk plikter å gi opplysninger om fangsten til rettighetshaver så 

snart som mulig. Dette kan gis på fastsatt skjema eller elektronisk på www.elveguiden.no. Unnlatelse 

av å innlevere fangstrapport vil føre til tap av retten til å kjøpe fiskekort neste sesong. 

Soneinndeling: 

• Sone 1 fra riksveien til fredningssonen, ca. 3 km. 

• Sone 2 fra Andre-fossen til Fjerde-fossen, ca. 4 km. 

• Sone 3 fra Fjerde-fossen til Aldonen, ca. 5 km. 

• Sone 4 fra Aldonen til øvre Flintelv. 

• Sone 5 fra øvre flintelv til ovenfor Stallobekken. 

Ordensregler: 

• Overfør gode holdninger til barn og unge i elva. Slipp de unge til. 

• Det er forbudt å slenge fra seg søppel langs elva. Søppelet kastes i søppeldunker eller tas med hjem. 

Fisk og fiskeslo skal ikke kastes i søppeldunkene. Fiskeslo skal heller ikke levnes ved elvebredden, både 

med hensyn til smittefare og trivsel langs elva. Følg skilting langs elva. 

• Alle som skal fiske i Vestre Jakobselv: skal ha gyldig fiskekort, statskort og IDENTIFIKASJONSBEVIS. 

Kortene skal alltid bringes med under utøvelse av fiske og fremvises når elveoppsynet ber om det. 

• Observerer du ulovlig fiske så meld fra. 

• Teltning: Minst 100m fra elven, bruke eksisterende bålplasser. 

 

  

Forslag til vedtak: Endringene vedtas og oversendes FEFO for godkjenning. Godkjente endringer gjelder fra 

fiskesesongen 2023.  

 
 

7. Organisatoriske målsetninger 

 

VJJFF har som mål å gjennomføre tre kurs for medlemmer etter sesongslutt. Kurs innen fluebinding, 

elveforpakning og jegerprøve prioriteres.  

 

Forslag til vedtak: Organisatoriske målsetninger vedtas 

 

8. Fiskefelle i Vestre Jakobselv 

 

 

http://www.elveguiden.no/


VJJFF har nedsatt et felleutvalg bestående av medlemmene: leder: Raymond Jørgensen, for styret: 
Jan-Eirik Bjørkås, medlemmer: Vidar Isaksen, Ari Anttila, Odd Letho, Tor Randa, Henrik Kjølås, 
Lasse R. Johnsen og Alexander Noren.  
 
Utvalgets mandat ble vedtatt av styret i styresak 15/21. Utvalgets mandat er følgende: 
 
- Utarbeide forslag til egnet fiskefelle 
- Finne egnet plassering i flomålet i vassdraget 
- Foreslå/utarbeide egnet uttaksmetode og håndtering av pukkellaks og villaks. 
- Foreslå/utarbeide egnet fangstregistering av fisk i vassdrag som passerer fellene. 
- Samarbeide med FEFO, Statsforvalteren, NVE, Mattilsynet, Naturtjenester i Nord. NINA og 
Miljødirektoratet for 1: skaffe/foreslå finansieringsløsninger av tiltaket, to sikre plassering i 
vassdraget i henhold til myndigheters krav, 2: sikre god mathelse og dyrevelferd og 3: uttak tilpasset 
arten som skal fanges.  
- Ha fortløpende dialog med AU (arbeidsutvalget i styret). 
- Protokollføre alle møter og fatte vedtak på vegne av utvalget. 
- Gjennomføre prosessene for etablering av fiskefelle etter godkjenning av styret.  
- Utgifter tilknyttet utvalgsarbeidet dekkes etter forhåndsgodkjenning av daglig leder og 
kasserer.  
  
 
Utvalgets sammensetning bør ha kompetanse om vassdraget, kjenne til de ulike samarbeidsaktørene 
og tilegne seg god kjennskap og kunnskap om ulike fangstsystem. Utvalget skal også ha løpende 
kontakt med AU i styret slik at tiltak kan forankres i foreningen på en god måte.  
 
Vedtak: Styret nedsetter utvalg som skal jobbe med etableringen av fiskefellesystem. Utvalget består 
av: daglig leder, Jan Eirik Bjørkås fra styret i VJJFF, Raymond Jørgensen (elvevakt), medlem x og 
medlem y. Utvalget skal jobbe etter mandatet og ha forslag til løsning klart medio mars. Tiltak og 
investering legges fram for årsmøtet/medlemsmøte til behandling. Styreleder spør aktuelle 
kandidater direkte. 
 
Fellen er etablert og det som gjenstår er: -Foreslå/utarbeide egnet uttaksmetode og håndtering av 
pukkellaks og villaks. 
 
 
Utvalget har jobbet gjennom året som har gått og målene med å etablere fellen i Hermankulpen er 
gjennomført. Tidsfrister satt av styret er ikke fulgt opp, dette fordi det har vært noe usikkerhet 
knyttet til mandatet, men også fordi arbeidet har vært langt mer omfattende enn antatt da styret 
gjorde sitt vedtak.  
 
Utvalget har jobbe med tre ulike konsepter for uttransportering av fisk, samt innretning av 
fangstmetode (fangstbur) over fellen. Fangstkonsept, uttransportering, driftskonsept og 
finansieringsløsninger er planlagte. Arbeidet med finansiering fra ulike aktører herunder 
Statforvalteren, Miljødirektoratet og andre sponsorer er iverksatt.  
 
VJJFF har jobber med en intensjonsavtale- og planlegger uttaket sammen med Vardøbruket (Isula 
AS). 
 
Konseptet man jobber med finansiering for består av tre ulike deler: 

1. Fellen komplimenteres med ytterligere to fangstbur. Ett av fangstburene brukes til å løfte 

fisken ut av elven til bløgging. Villaks sorteres vekk fra løfte-buret, pukkellaksen bløgges og 

transporteres vekk på østsiden av elven. 

2. Transporten av pukkellaks fra fellen gjøres med transportbånd opp fra elven til et 

transportrør. Røret transporterer fisken til øver enden av Evjenholla.  

3. Grusveien fra Pumpehuset til øver enden av Evjenholla renoveres og settes i stand for liten 

lastebil som henter fisken.  
Investeringskostnadene for tiltakene er beregnet til 319.000 NOK inkl mva. Statsforvalteren i 
Troms og Finnmark vil dekke investeringskostnader tilknyttet flere fangstbur, samt fellen og vil 



bistå å hente ut biomasse ved behov. VJJFF må selv dekke kostnader tilknyttet etablering av vei og 
rørsystem. Dette er beregnet til koste om lag 208.000 NOK. Styret mener VJJFF dette er en 
nødvendig investering for å sikre at elven i framtiden skal være en pukkellaks-fri elv og at denne 
investeringen da sees i sammenheng med forvaltingsoppdraget. Videre muliggjør denne 
investeringen et rasjonelt og arbeidsbesparende uttak av pukkellaks, samt at man også kan 
bevare kvaliteten på fisken for matkonsum på en god måte. Styret vil jobbe videre med å se på 
alternative finansieringsløsninger for denne delen av prosjektet, herunder gevinst på salg av 
pukkellaks, sponsing eller tilskudd.   
 
Driften av fellen er beregnet utfra et driftstilskudd fra Statsforvalteren på 400.000 NOK. Med 
dette driftsbudsjettet planlegges gjennomføringen av driften med fire røktere fordelt på to skift, 
samt en driftsleder. Driftsmidler og arbeidstøy/utstyr dekkes også innen rammen.    
 
Målsetningen med dette driftskonseptet er å sikre kvaliteten på fisken slik at den kan brukes til 
konsum, samt man også ivaretar villaksen på en god måte.  

 

 

Forslag: Orienteringen om fiskefelle tas til orientering  
 

9. Uttalelse fra årsmøte i Vestre Jakobselv Jeger- og fiskeforening 
Forslag til uttalelse: 
 
Nei til oppdrettsanlegg på nordsiden av Varangerfjorden 
 
Kystkommunene i Varangerfjorden har utarbeidet forslag til en ny Kystsoneplan for 
Varangerfjorden. 
I denne planen foreslås det avsatt 3 lokaliteter for fiskeoppdrett på nordsiden av Varangerfjorden 
i Vadsø kommune. 
De negative konsekvensene av etablering av oppdrettsanlegg i sjøen på nordsiden av 
Varangerfjorden vil bli store for spesielt fiskefeltene og lakseelvene i Varangerfjorden, og som 
igjen vil ramme yrkesfiskere og laksefiskerne på sjø og land. Selv om laksefiskerne ikke taper 
inntekter, er laksefiske i elvene for mange en av de største trivsel faktorene for å bo i Finnmark.  
Den gir inntekter til drift og forvaltning av elvene (som lokale foreninger forpakter på en 
utmerket måte med en stor dugnad innsats.) og til de som driver med turisme i tilknytning til 
laksefiske direkte og indirekte. 
I Varangerfjorden som er Norges største fjord er det rundt 10 lakseelver, og det er en mengde 
marinearter som har sitt oppvekst- og gyteområde i fjorden. Samlet er Varanger den mest 
fiskerike fjord i landet hvor det kan fiskes hele året på arter, som torsk, sei, hyse, kveite, flyndre, 
steinbit, sild, krabbe og reker. Lodda kommer i store mengder til Varangerfjorden og gyter om 
våren og forsommeren. Store mengder torsk kommer og beiter på lodda, samt hval o.a. 
sjøpattedyr.    
Alt dette gjør Varangerfjorden unik og er grunnlaget for den største arbeidsplassen direkte og 
indirekte i fjorden, og potensialet er stort i fremtiden for at fiskerinæringen og turistnæringen vil 
kunne utvikle seg, og skape mange nye arbeidsplasser, men da må vi ta vare og forvalte fjorden på 
en bærekraftig måte, og ikke etablere oppdrettsanlegg i fjorden som tar opptar sjøareal og 
reduserer mulighetene til fortsatt å høste av de arter som er i fjorden. 
Laksenæringen sliter og har slitt med rømt oppdrett laks, lakselus, sykdommer, ødelagt fauna 
under oppdrettsanlegg og genetisk innblanding med villaksstammen. Samtidig er denne næringen 
mektig og kapitalsterk, og kan dermed økonomisk påvirke både politikere lokalt og nasjonalt til å 
få igjennom sine interesser, selv om de går på bekostning av miljø og tapte fiskefelt.  
For å få slutt på dette problemet som truer villaksen og kystfiske må Kystsoneutvalget og 
kommunene vedta å kun tillate etablering av lukka oppdrettsanlegg i Varangerfjorden. Inntil dette 
er vedtatt må det ikke tillates at arealer i Varangerfjorden avsettes til oppdrett. Det må også 
gjennomføres en grundig konsekvensanalyse for oppdrett i Varangerfjorden, som inkluderer at 
forskningen gis stor plass i en slik konsekvensanalyse. Å opprette nye oppdretts lokaliteter på det 
som dagens kystsoneutvalg har lagt til grunn er direkte uansvarlig. 
Utfra et miljømessig hensyn er tradisjonelt fiske det desidert mest miljøvennlige i forhold til 
lakseoppdrett, dette gjelder oppforing og avfall, transportkostnader, og ødeleggelse av 
bunnfaunaen under oppdrettsanlegg. Naturlig tilgang til mat som villfanget fisk har er desidert 



det beste og mest miljøvennlige og med hensyn til kostnader, matkvalitet og 
sykdommer/lakselus. Forsøk med utsetting av store mengder lakseyngel fra Varangerfjordens 
laksestammer burde vært iverksatt. Dersom 10 % av den lakseyngel som settes ut kommer 
tilbake til fjorden, vil det være like lønnsomt som tradisjonelt oppdrett. Når vi vet hvilket 
spiskammers Varangerfjorden er for fisk vil det sannsynlig komme en større andel av smolten 
som settes ut komme tilbake. Det vil da kunne ikke bare sikre at vill-laksen i elvene, men også 
kunne utgjøre en ressurs som yrkesfiskere vil kunne beskatte. 
Ser vi samfunnsøkonomisk på kystfiske/turisme har denne næringen større betydning enn 
oppdrettsanlegg som produserer store mengder laks med et lite antall arbeidsplasser sett i 
forhold til kystfiske og fiskeindustrien. Hos lakseoppdretterne er det mange store utenlandske og 
nasjonale selskaper som eier anleggene, og som omsetter for mange milliarder i året. Det meste 
av kapitalen og overskuddet blir ført ut av fylket, i motsetning til fiskerinæringen i fylket som har 
et større lokalt eierskap. 
Ser man på områdene som er avsatt til oppdrettsanlegg er disse lokalitetene plassert på mindre 
havdyp enn på sørsiden av Varangerfjorden, og den inngående havstrøm I Varangerfjorden er 
sterkere på nordsiden enn på sørsiden. Dette gjør at området som berøres av avfall fra anleggene 
vil kunne spres over et større område og herunder på gytefelt, som igjen fører til at mindre fisk 
gyter i Varangerfjorden. 
Det er viktig nå at fiskerlag og fiskeforeninger i Varanger nå går sammen og jobber for at 
foreslåtte områder til oppdrett i Kystsoneplan i Varangerfjorden blir tatt ut av planen, slik at også 
fremtidige gerasjoner kan drive kystfiske og laksefiske i fremtiden i den unike  

 

10. Orientering til medlemsmøte 

Styreleder orienterer om prosess vedrørende utestående fordring  

Forslag til vedtak: Orienteringen tas til orientering 

 

11. Regnskap og revisjonsberetning 

Forslag til vedtak: Regnskapet godkjennes med revisors anmerkninger. 

 

 

12. Budsjett 

 

Budsjett 2023  

Driftsinntekter 
  

Salg Fiskekort -kr 1 250 000  

Annen driftsinntek/ Prosjektermidler  kr -    

Statsforvalteren tilskudd drivtelling -kr 30 000  

Tilskudd forskningsprosjekt NINA -kr 30 000  

Driftstilskudd fiskefelle Statsforvalteren -kr 400 000  

Medlemskontigent -kr 80 000  

Sum driftsinntekter -kr 1 790 000  

Driftskostnader   



Lønn  kr 510 000  

Avskriving  kr 63 150  

    

    

Annen driftskostnad   

Drift av fiskefelle (eget prosektregnskap)  kr 400 000  

Investeringer infrasturkur fiskefelle (vei, rør m.m)  kr 200 000  

Leie lokale  kr 6 000  

Renovasjon  kr 8 000  

Lys og varme  kr 8 000  

Rubic Medlemssystem  kr 13 500  

Annen leiekostnad  kr 2 000  

Forpaktningsavgift 
 kr 420 000  

Verktøy, driftsmaterialer, inv.  kr 10 000  

Arbeidsklær  kr 12 000  

Rep og vedlikeh./prosjekt  kr 30 000  

Regnskapsførsel og gebyr POGO  kr 38 000  

Honorar juridisk bistand   

Provisjon Elveguiden/andre  kr 150 000  

Kontorrek, lisenser, møter kurs  kr 40 000  

Telefon  kr 14 000  

Bilkostn, drivstoff vedl.hold  kr 20 000  

Forsikring ATV  kr 8 000  

Bilgodtgj./diett/annonse/gaver  kr 8 000  

Forsikring   kr 16 000  



Eiendoms og festeavgift  kr 1 700  

Annen kostnad  kr 10 000  

Bank og kortgebyr  kr 800  

Kostnader 2016 - 2018  kr -    

Sum annen driftskostnad  kr 1 416 000  

    

Driftsresultat  kr 199 150  

    

Annen renteinntekt   

Renteinntekter   

Rentekostnader og purregebyr   

Sum renteinntekter  kr -    

    

    

Årsoverskudd 
  

Årsunderskudd  kr 199 150  

  
 

 

 

 
Forslag til vedtak: Budsjettet godkjennes med negativ balanse. Planlagt merforbruk er tilknyttet 
investering i logistikktiltak til fiskefellen. Årsunderskuddet dekkes av tidligere års overskudd.  

 

13. Valg.  

 

Innstillingen ettersendes.  

 

Forslag til vedtak:  

 


